
Protokół Nr 5/2021 

z posiedzenia Komisji Oświaty i spraw społecznych  

z dnia 17 marca 2021 r. 

przy współudziale Komisji Rewizyjnej, Komisji Budżetu i gospodarki komunalnej, Komisji 

Turystyki, kultury i ochrony środowiska oraz Komisji Skarg, wniosków i petycji  

 

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1. Iwona Szajek – Przewodniczący  

2. Anna Hałupka – członek  

3. Marek Piechowiak – członek 

4. Andrzej Grudziński – członek  

5. Kamil Koronka – członek 

6. Lucjan Tracz – członek 

7. Jakub Leśko – członek  

8. Marcin Murawa – członek  

9. Janina Łukaszewicz – członek  

10. Łukasz Dudzic – członek  

11. Krzysztof Wiktorski – członek 

12. Łukasz Sergiel – członek  

13. Łukasz Kowalewski – członek 

14. Marcin Jagodziński - członek 

 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Wojciech Wąchała – Wójt Gminy 

2. Beata Wasyłyk-Sosonowska – Sekretarz Gminy 

3. Małgorzata Bednarz – Skarbnik Gminy 

4. Łukasz Kamerduła – Przewodniczący Rady 

5. Leszek Olgrzymek – Przewodniczący MZGOK „Odra-Nysa-Bóbr” 

6. Rafał Machowski – Aptekarz 

 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia komisji. 

2. Omówienie materiałów na posiedzenie XVI Sesji Rady Gminy Bobrowice w dniu  

18 marca 2021 r. 

3. Zamknięcie posiedzenia. 

Ad 1. 

Otwarcia zdalnego posiedzenia dokonano o godz. 12.00.  

W tym punkcie posiedzenia Pan Leszek Olgrzymek przedstawił informacje dotyczące 

bieżącej działalności Międzygminnego Związku Gospodarowania Odpadami Komunalnymi 

„Odra-Nysa-Bóbr”. 

Poruszono następujące tematy: 

 informacja nt. przetargu na odbiór odpadów (unieważnienie przetargu z powodu braku 

wystarczających środków w budżecie, wpłynęła jedna oferta na kwotę 5.000.000 zł, 

natomiast w budżecie zabezpieczono 3.800.000 zł), 

 uzasadnienie podwyżki opłat za odbiór odpadów (zwiększona częstotliwość wywozów 

wynikająca z przepisów ustawy), 

 brak środków, samochodów oraz pracowników do zwiększonego wywozu odpadów, 

 oferta MTO,  



 przekroczenie przychodów przez MTO, 

 rozważenie ewentualnego wystąpienia ze Związku (liczba etatów, pomieszczenia, 

wyposażenie), 

 rozważenie możliwości dopłaty przez samorządy do podwyżki za wywóz odpadów 

(ok. 21.000 zł), 

 ściągalność na poziomie 60%, tytuły wykonawcze – 17%, 

 propozycja ściągalności środków wraz z opłatą za wodę, 

 kwestia własności samochodów, 

 plany pokrycia deficytu, 

 mała częstotliwość  wywózu odpadów komunalnych, 

 procentowy udział paliwa w kosztach Związku, 

 brak zwiększonej częstotliwości wywozów wynikających z podwyżki opłat. 

 

Wójt poinformował, że wystąpił z propozycją oskładkowania członków Związku  

i przekazania środków na działalność Związku do momentu rozstrzygnięcia przetargu. 

 

Radny Marcin Jagodziński złożył wnioski o przygotowanie przez Związek i przesłanie drogą 

mailową informacji dotyczących: 

 stawek opłat w pozostałych gminach członkowskich oraz zakres częstotliwości 

wywozu odpadów, 

 wniosek o wykaz poszczególnych kosztów z podziałem na lata, 

 zestawienie dotyczące ilości obsługiwanych mieszkańców gm. Bobrowice oraz 

zestawienie ilości wywozów. 

 

Następnie udzielono głosu Panu Rafałowi Machowskiemu, który złożył wniosek  

o dokończenie termomodernizacji budynku Apteki. Wyjaśniał, że szacunkowy koszt remontu 

to ok. 20.000 zł brutto, natomiast dalsze prace remontowe zostaną wykonane we własnym 

zakresie. 

Radny Łukasz Dudzic zwrócił się do radnych o poparcie wniosku. 

Wójt poinformował, że jeżeli radni wyrażą zgodę, to zabezpieczy wolne środki, które zostaną 

po przetargu. 

 

Ad 2. 

W tym punkcie posiedzenia omawiano materiały na posiedzenie XVI sesji Rady Gminy 

Bobrowice. 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia raportu z wykonania Gminnego 

Programu Przeciwdziałania Narkomanii za rok 2020. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z realizacji zadań 

 z zakresu wspierania rodziny za 2020 r.  

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z zakresu realizacji 

Gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar 

przemocy w rodzinie dla Gminy Bobrowice na lata 2019-2021 za 2020 r.  

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Bobrowicach za 2020 r.  



Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia Gminnego Ośrodka Kultury  

i Sportu. 

Wójt przedstawił następujące informacje: 

 na wniosek radnych wystąpiono o opinię do szkół, sołectw i stowarzyszeń, które 

zgłosiły uwagi dotyczące funkcjonowania GOKiS w okresie pandemii oraz uwagi  

dotyczące wyłonienia dyrektora, 

 możliwości wyłonienia dyrektora poprzez powierzenie stanowiska lub w drodze 

konkursu, 

 koszty utrzymania GOKiS (ok. 140.000 zł rocznie), 

 planowane etaty (dyrektor, pracownik merytoryczny, księgowa), 

 funkcjonowanie ośrodków kultury w innych gminach w czasie pandemii, 

 warunki konkursu na dyrektora, 

 rozpoczęcie działalności GOKiS  w okresie maj-czerwiec 2021 r., 

 pierwsze miesiące działalności skupione będą na organizacji pracy i poszukiwaniu 

środków zewnętrznych. 

 

Radny Łukasz Dudzic uznał, że nie jest to najlepszy moment, ponieważ jest coraz więcej 

zakażeń, a gmina ma teraz większe problemy takie jak skażona woda, czy podwyżka opłat za 

odbiór odpadów.  

Radny Marcin Jagodziński wyjaśnił, że nikt nie jest przeciwny powstaniu ośrodka kultury, 

jednak czas pandemii nie jest odpowiednim w tym momencie. 

Radny Łukasz Dudzic zaproponował, żeby środki na utworzenie GOKiS przeznaczyć na 

edukację zdalną dla szkół. 

Radny Krzysztof Wiktorski uznał, że GOKiS powinien powstać, ponieważ trzeba zadbać  

o społeczeństwo, w tym osoby starsze i samotne. Gmina ma wiele świetlic i kręgielnię,  

w których nic się nie dzieje.  

Radny Marcin Jagodziński uznał, że lepiej byłoby utworzyć nowy etat w urzędzie. 

Radny Łukasz Dudzic zaproponował zatrudnienie Animatora kultury. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwiązywania  

Problemów Społecznych Gminy Bobrowice na lata 2021-2025. 

Sekretarz wyjaśniła, że program został opracowany na podstawie ankiet. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie deklaracja solidarności z osobami LGBT+. 

Sekretarz wyjaśniła, że z wnioskiem o podjęcie uchwały wystąpił Poseł na Sejm Tomasz  

Aniśko. 

Radny Krzysztof Wiktorski zapytał, kto przygotował tą uchwałę. 

Sekretarz wyjaśniła, że wraz z wnioskiem załączono propozycję projektu uchwały. 

Radny Krzysztof Wiktorski uznał, że gmina nie jest miejscem do podejmowania takich 

uchwał. 

Radny Łukasz Dudzic poinformował, że w sesji Rady Gminy będą uczestniczyli 

wnioskodawcy uchwały, zatem będzie można zadawać pytania.  

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działania Dyrektora Zespołu 

Szkół Samorządowych w Dychowie. 

Sekretarz wyjaśniła, że skarga została rozpatrzona przez Komisję Skarg, wniosków i petycji, 

która swoje stanowisko zawarła w uzasadnieniu do uchwały.  

http://www.bip.bobrowice.pl/akty/113/765/w_sprawie_rozpatrzenia_skargi_na_dzialalnosc_dyrektora_Zespolu_Szkol_Samorzadowych_0D_0Aw_Dychowie/


Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie skargi na działania Dyrektora Zespołu 

Szkół Samorządowych w Dychowie oraz Wójta Gminy Bobrowice. 

Sekretarz wyjaśniła, że skarga została rozpatrzona przez Komisję Skarg, wniosków i petycji, 

która swoje stanowisko zawarła w uzasadnieniu do uchwały.  

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku. 

Sekretarz wyjaśniła, że wnioski zostały rozpatrzone przez Komisję Skarg, wniosków i petycji, 

która swoje stanowiska przedstawiła w uzasadnieniu każdej uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji. 

Sekretarz wyjaśniła, że petycje zostały rozpatrzone przez Komisję Skarg, wniosków i petycji, 

która swoje stanowiska przedstawiła w uzasadnieniu każdej uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie masowych szczepień przeciwko wirusowi 

SARS-CoV-2. 

Sekretarz wyjaśniła, że petycja została rozpatrzona przez Komisję Skarg, wniosków i petycji, 

która swoje stanowisko przedstawiła w uzasadnieniu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zniesienia przez Sejm i Radę Ministrów  

obostrzeń związanych z pandemią koronawirusa.  

Sekretarz wyjaśniła, że petycja została rozpatrzona przez Komisję Skarg, wniosków i petycji, 

która swoje stanowisko przedstawiła w uzasadnieniu uchwały. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla  

Województwa Lubuskiego. 

Sekretarz wyjaśniła, że pomoc dotyczy opracowania dokumentacji projektowej przebudowy 

drogi wojewódzkiej nr 287 w zakresie budowy chodnika w m. Bobrowice. 

Uwag nie zgłoszono. 

 

➢ Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy  

Bobrowice na rok 2021. 

Skarbnik przedstawiła zmiany do budżetu gminy na 2021 r.: 
 w rozdziale 85228 paragraf 0830 w związku z bieżącą działalnością zwiększono kwotę       

dochodów budżetowych w wysokości 5 500 zł pochodzących z wpływów z usług  

opiekuńczych i specjalistycznych, 

 w rozdziale 85295 paragraf 2700 w związku z bieżącą działalnością zwiększono kwotę       

dochodów dotyczących programu "Wspieraj Seniora" pochodzących ze środków Funduszu 

Przeciwdziałania Covid-19 w wysokości 3800,00 zł, 

 w rozdziale 85502 paragraf 0920 w związku z bieżącą działalnością zwiększono kwotę       

dochodów budżetowych w wysokości 500,00zł pochodzących ze świadczeń rodzinnych,  



z Funduszu alimentacyjnego oraz składek na ubezpieczenia emerytalno-rentowe  

z ubezpieczenia społecznego, 

 utworzono rozdział 60013 i paragraf 6300 na kwotę 20 500,00zł w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Województwu Lubuskiemu z przeznaczeniem na sfinansowanie 50% kosztów 

opracowania dokumentacji projektowej przebudowy drogi wojewódzkiej nr 287 w zakresie 

budowy chodnika w miejscowości Bobrowice, 

 w rozdziale 85228 paragraf 4010 w związku z bieżącą działalnością zwiększono kwotę      

wydatków w wysokości 6000,00zł związanych z utrzymaniem etatu pracownika wykonujące-

go usługi opiekuńcze i specjalistyczne, 

 w rozdziale 85295 paragrafy 4010, 4110, 4112 zwiększono wydatki na łączną kwotę 3800,00 

zł dotyczące programu "Wspieraj Seniora" pochodzące ze środków Funduszu Przeciwdziała-

nia Covid-19,  

 w rozdziale 70005 paragraf 6050 zwiększono wydatki inwestycyjne o kwotę 25 000,00 zł na 

realizację zadania "Zagospodarowanie poddasza w budynku apteki w miejscowości            

Bobrowice 104", 

 w rozdziale 75020 paragraf 6300 zmniejszono kwotę dotacji w wysokości 20 500,00 zł w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Województwu Lubuskiemu z przeznaczeniem na      

sfinansowanie 50% kosztów opracowania dokumentacji projektowej przebudowy drogi       

wojewódzkiej nr 287 w zakresie budowy chodnika w miejscowości Bobrowice, 

 w rozdziale 60016 paragraf 6050 zmniejszono wydatki inwestycyjne o kwotę 25000,00 zł na 

realizację zadania "Zagospodarowanie poddasza w budynku apteki w miejscowości  

Bobrowice 104". 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Radny Marcin Jagodziński poruszył temat przystąpienia gminy do programu „Czyste  

powietrze”. 

Wójt wyjaśnił, że nie ma takiej potrzeby, ponieważ pracownik pomaga mieszkańcom  

w wypełnianiu wniosków i nie ma możliwości utworzenia w urzędzie dodatkowego  

stanowiska. 

 

Ad 3.  

Posiedzenie zakończono o godz. 15:20. 

  

 

 Protokołowała:                                                          Przewodniczący Komisji: 

 

Ewelina Roszak                                                     Iwona Szajek 

  2021-03-17 


